



**IMS LUXEMBOURG**  
Inspiring More Sustainability

# PRESS RELEASE

---

Luxembourg, 20 June 2024

## **MAXIMISING THE POSITIVE IMPACT: Taking concrete action with IMS IMS publishes its 2023 activity report**

On the occasion of its General Assembly on Thursday, June 20, IMS Luxembourg presented its activity report. Since 2021, IMS Luxembourg has taken the initiative to evaluate its practices and activities using B Corp performance standards and the “B Impact Assessment” tool. To support its development, IMS has implemented innovative management based on its vision, mission, and three values. This is horizontal management driven by co-management and four “leads,” elected sociocratically at the end of 2023.

The association is growing, resulting from a united, dynamic, and passionate team of 23 employees who act daily to offer events, workshops, and resources at the forefront of sustainable development topics to its member organisations.

Find below the key figures and some highlights for the year 2023 of the association.

All information on the association’s governance and projects is available in the 2023 activity report online: [https://imslux.lu/assets/publication/168/Rapport\\_2023\\_BD.pdf](https://imslux.lu/assets/publication/168/Rapport_2023_BD.pdf).

### **Key figures**

As of December 31, 2023, the IMS Luxembourg network represents:

14 new practical resources available for network members (practical guides, e-learning, toolkits, videos, etc.)

213 IMS member organisations (196 in 2022)

99 associate members\* (75 in 2022)

284 signatories of the Diversity Charter (251 in 2022)

*\*status reserved for NGOs, non-profit associations or societal impact companies (SIS) listed in the Memorial (a compendium of companies and associations).*



**IMS LUXEMBOURG**  
Inspiring More Sustainability

### **Some highlights of 2023:**

- \* 2023 was the second year of the Sustainability Academy, which offers a very high level of expertise, quality programs, and original creations on the three pillars of sustainability. In 2022, during the ten months of its first year of activity, the Sustainability Academy provided 11 training courses for 334 participants and in 2023, 36 training courses for 1963 participants. Demand is growing, and companies show a positive commitment to training their employees on sustainability topics.
- \* The 12th edition of the Luxembourg Sustainability Forum took place at Luxexpo The Box. This edition represented 5 hours of live broadcast with 20 speakers with the common thread of responsible production and consumption (SDG, Sustainable Development Goal, 12). The 13th edition will take place on October 22, 2024.
- \* More than 200 high school students were involved in businesses and youth projects.
- \* A new working group has been created on biodiversity and business.

### **Join IMS Luxembourg**

Given their impacts and dependencies on natural, human, and social capital alongside financial capital, businesses have an essential role in bringing about a society that is in tune with our planet's limits. They have the capacity to promote new models that are more sober, more desirable, and more resilient. IMS is the essential catalyst to accelerate this movement in Luxembourg, constituting a European-level reference. If your organisation is not yet a member, contact us to further implement your sustainable development strategy, raise awareness, and involve your teams in this necessary and crucial adventure for today and tomorrow.

IMS is here for you and at your service. Join us and participate in practical workshops and working groups, train your teams, and manage your management.

Find out more about IMS Luxembourg's activities: [https://imslux.lu/assets/publication/159/2024\\_FR\\_Brochure\\_IMS\\_150224\\_.pdf](https://imslux.lu/assets/publication/159/2024_FR_Brochure_IMS_150224_.pdf).

### **Press contact : Nadia Azarfane**

nadia.azarfane@imslux.lu  
Tel : +352 26 25 80 13 5

IMS website: [www.imslux.lu](http://www.imslux.lu)

Diversity Charter: [chartediversite.lu](http://chartediversite.lu)

Sustainability Mag: [sustainabilitymag.lu](http://sustainabilitymag.lu)

Follow us on :  [LinkedIn](#)  [Facebook](#)  [Youtube](#)



**IMS LUXEMBOURG**  
Inspiring More Sustainability

# COMMUNIQUÉ DE PRESSE

Luxembourg, 20 juin 2024

## **MAXIMISER L'IMPACT POSITIF : Agir concrètement avec IMS** **IMS publie son rapport d'activité 2023**

À l'occasion de son Assemblée Générale qui s'est tenue le jeudi 20 juin, IMS Luxembourg a présenté son rapport d'activité. Depuis 2021, IMS Luxembourg a pris l'initiative d'évaluer ses pratiques et activités au travers des standards de performance B Corp grâce à l'outil du « B Impact Assessment ». Afin d'accompagner son développement, IMS a mis en place un management innovant basé sur sa vision, sa mission et ses 3 valeurs. Il s'agit d'un management horizontal piloté par une co-direction et 4 « leads », élus de manière sociocratique fin 2023.

La croissance de l'association est le fruit d'une équipe solidaire, dynamique et passionnée de 23 collaborateurs-trices qui agit au quotidien afin de proposer des événements, ateliers et ressources à la pointe des sujets du développement durable à ses organisations membres.

Retrouvez ci-après les chiffres clés et quelques faits marquants pour l'année 2023 de l'association.

Toutes les informations sur la gouvernance et les projets de l'association sont disponibles dans le rapport d'activité 2023 en ligne : [https://imslux.lu/assets/publication/168/Rapport\\_2023\\_BD.pdf](https://imslux.lu/assets/publication/168/Rapport_2023_BD.pdf)

### **Chiffres clés**

Au 31 décembre 2023, le réseau d'IMS Luxembourg représente :

- 14 nouvelles ressources pratiques disponibles pour les membres du réseau (guides pratiques, e-learning, toolkit, vidéos, etc.)
- 213 organisations membres IMS (196 en 2022)
- 99 membres associés\* (75 en 2022)
- 284 signataires de la Charte de la Diversité (251 en 2022)

*\*statut réservé aux ONG, associations sans but lucratif ou sociétés d'impact sociétal (SIS), recensées au Mémorial (recueil des sociétés et associations).*



**IMS LUXEMBOURG**  
Inspiring More Sustainability

### Quelques faits marquants de 2023

- 2023 a été la deuxième année de la Sustainability Academy, qui offre un très haut niveau d'expertise, des programmes de qualité, et des créations originales sur les trois piliers du développement durable. En 2022, au cours des 10 mois de sa première année d'activité, la Sustainability Academy a dispensé 11 formations pour 334 participant-es et en 2023, 36 formations pour 1963 participant-s. La demande est croissante et montre un engagement positif des entreprises pour la formation de leurs collaborateurs-trices sur les sujets de durabilité.
- La 12<sup>e</sup> édition du Luxembourg Sustainability Forum s'est déroulée à Luxexpo The Box. Cette édition a représenté 5 heures d'émission en direct avec 20 intervenant-es avec pour fil rouge la production et consommation responsable (SDG, Sustainable Development Goal, 12). La 13<sup>e</sup> édition aura lieu le 22 octobre 2024.
- Plus de 200 lycéen-nes ont été impliqués dans des projets mobilisant entreprises et jeunesse.
- Un nouveau groupe de travail a vu le jour sur le thème biodiversité et entreprise.

### Rejoignez IMS Luxembourg

Étant donné leurs impacts et dépendances auprès du capital naturel, humain et social en parallèle du capital financier, les entreprises ont un rôle essentiel dans l'avènement d'une société en phase avec les limites de notre planète. Elles ont la capacité de promouvoir de nouveaux modèles plus sobres, plus désirables, plus résilients.

IMS est le catalyseur incontournable pour accélérer ce mouvement au Luxembourg, constituant une référence au niveau européen. Si votre organisation n'est pas encore membre, contactez-nous pour aller plus loin dans la mise en oeuvre de votre stratégie de développement durable, sensibiliser et embarquer vos équipes dans cette aventure nécessaire et cruciale pour aujourd'hui et demain.

IMS est là pour vous et à votre service - Rejoignez-nous et participez à des ateliers pratiques, des groupes de travail, formez vos équipes et votre management.

En savoir plus sur les activités d'IMS Luxembourg : [https://imslux.lu/assets/publication/159/2024\\_FR\\_Brochure\\_IMS\\_150224\\_.pdf](https://imslux.lu/assets/publication/159/2024_FR_Brochure_IMS_150224_.pdf)

### Contact presse : Nadia Azarfane

nadia.azarfane@imslux.lu

Tel : +352 26 25 80 13 5

Site IMS: [www.imslux.lu](http://www.imslux.lu)

Site Charte de la Diversité: [chartediversite.lu](http://chartediversite.lu)

Sustainability Mag: [sustainabilitymag.lu](http://sustainabilitymag.lu)

Retrouvez-nous sur :  [LinkedIn](#)  [Facebook](#)  [Youtube](#)